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ZÁPIS ZE 4. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021-2023) 

12. 4. 2021, distančně (MS Teams) 

 

Přítomni: 37 

 

Delegáti a delegátky: 20 

Alžběta Mirjam Procházková /AVU/, Damir Solak /MUNI/, Darja Bártů /VŠTE/, Dominik 

Šípoš /UHK/, Evariste Boj /SLU/, Giancarlo Lamberti /VŠO/, Jan Bavlovič /UNOB/, Jan 

Weinhold /PAČR/, Lukáš Lang /JČU/, Marek Běloch /AAVŠ/, Martin Horváth /VUT/, Michal 

Farník /ČVUT/, Michal Kořínek /VŠB-TUO/, Michal Nguyen /UPOL/ Miroslav Hala /VŠCHT/, 

Patricie Anna Reitzová /UPCE/, Petr Kříž /UJEP/, Štěpán Staněk /VŠE/, Tomáš Kocur /OU/, 

Vlastimil Braun /ŠAVŠ/, Vojtěch Cibulka /AMU/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 5 

Emma Hanzlíková /VŠUP/, Kateřina Grygarová /UK/, Radek Martiník /ČZU/, Tomáš Krajíček 

/MENDELU/, Veronika Szlaurová /VŠPRIGO/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 11 

David Novák /VŠB-TUO/, Diana Hodulíková /VUT/, Jakub Lhoták /UHK/, Jana Svobodová 

/AVU/, Lucie Říhová /MUNI/, Lukáš Kulička /ČVUT/, Mariana Hanková /VŠCHT/, Matouš 

Brendl /UNOB/, Radka Kubalová /SLU/, Stanislav Ožana /OU/, Tereza Jiříková /VŠE/ 

 

Hosté: 1 

Patrik Švančara /ČAD/ 
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1. ZAHÁJENÍ 

Předseda komory zahájil 4. schůzi a přivítal přítomné. Zkonstatoval usnášeníschopnost a 

obeznámil členy s programem jednání. 

 

Usnesení č.1: SK RVŠ schvaluje program 4. schůze.  

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE 3. SCHŮZE 

Plénu byl po týdnu od zasedání zaslán zápis z 3. schůze SK RVŠ, připomínky byly 

zapracovány.  Předseda požádal o schválení zápisu. 

 

Usnesení č.2: SK RVŠ schvaluje zápis ze 3. schůze SK RVŠ.  

PRO: 21 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

  

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ  

Předseda Michal Farník informoval o jednání Předsednictva SK RVŠ. Zápisy z Předsednictva 

byly zaslány plénu SK RVŠ. Informoval o následujících bodech: 

 

Organizace komory: 

Předseda sdělil, že o probíhajícím výběrovém řízení na PR managera informoval již na 

minulém zasedání komory a promítl výsledek volby: 

• Výsledky výběrového řízení na PR managera: Ing. et Ing. Mariana Tesařová, MSc 

 

Dále informoval o zpracovaných podkladech – Zpráva o hospodaření za rok 2020 a Rozpočet 

pro rok 2021. Podotkl, že se k těmto dokumentům vrátí v dalších bodech, ve kterých se jim 

bude podrobně věnovat. 

 

Návrat studentů do škol 

Předseda informoval o problematice návratu studentů do škol. Je vytvořena úzká pracovní 

skupina, ve které jsou zástupci z ČKR – prof. Sklenička, RVŠ – prof. Pospíšil a za MŠMT 

náměstek ministra. Zatím se uvažuje o obnovení praktické výuky pod podmínkou testování, 

mluvilo se o 19.4.2021, avšak neví, jaké jsou nejnovější informace ohledně tohoto plánu, 

jelikož došlo ke změně ministra zdravotnictví. Počítá se s tím, že by si školy měly zajistit 

testování studentů mimo kapacity, které teď slouží k testování zaměstnanců. Předpokládá 

se spolupráce univerzit zejména v univerzitních městech, kde jsou lékařské fakulty. Dále 

informoval, že by se tento návrat měl týkat studentů posledních ročníků a studentů v 
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praktické výuce. Byl požádán předsedou RVŠ, aby zástupci SK RVŠ sepsali náměty, postřehy 

a postoje ohledně návratu do výuky. A to zejména z důvodu identifikace potenciálně 

možných problémů, které je potřeba zohlednit a vyřešit před návratem studentů do škol. 

Předseda vytvořil online dokument, který v minulém týdnu nasdílel plénu SK RVŠ, aby měl 

každý možnost k vyjádření a doplnění poznatků ohledně toho, co vše je potřeba vyřešit. 

Předpokládá, že se tento dokument ještě upraví v rámci Užšího předsednictva SK RVŠ a 

pošle se na Užší předsednictvo RVŠ jako pracovní materiál. 

 

Reforma pregraduální přípravy učitelů 

M. Farník informoval, že probíhá koncepce reformy pregraduální přípravy učitelů. V 

souvislosti s tím připomenul, že v rámci PRASK EP má SK RVŠ panel pro vzdělávání pedagogů 

a že reforma přípravy pedagogů je něco, o co se SK RVŠ chce a bude zajímat, jelikož s tím 

počítá i v Programovém prohlášení. Co se týče této skupiny, předseda informoval, že se o 

této aktivitě nedozvěděl oficiální cestou, nicméně hned po zjištění, že taková aktivita 

existuje, požádal o zapojení do pracovní skupiny a do participativní skupiny na MŠMT, což 

se nakonec povedlo. Informoval, že v pracovní skupině je za SK RVŠ L. Říhová a do 

participativní skupiny, která obnáší spíš politickou část reformy, byl zapojen M. Farník jako 

předseda SK RVŠ. Předseda počítá s tím, že bude v této otázce úzce komunikovat s 

Expertním panelem pro vzdělávání pedagogů, aby předával relevantní informace na obou 

stranách. Závěrem předseda ocenil, že je SK RVŠ, kromě reformy financování doktorského 

studia, také u této reformy a má možnost přinášet vlastní podněty, náměty a účastnit se 

jednání.  

 

Bologna Follow-up Group 

Předseda informoval, že místopředseda pro zahraniční záležitosti D. Solak vznes dotaz, zda 

by SK RVŠ mohla mít, po vzoru několika evropských zemí, delegovány zástupce do 

pracovních skupin Bologna Follow-up Group. Jde o evropskou iniciativu, do které zástupce 

nominují ministerstva členských států. V této souvislosti M. Farník oslovil ředitele kanceláře 

MŠMT, jestli by šlo delegovat studentské zástupce. Žádosti bylo vyhověno v rámci skupiny 

„Implementace boloňského procesu“, kde byla delegovaná externí členka SK RVŠ R. 

Kahánková. Nominace byla žádána ještě do jedné skupiny, nicméně na základě předpisů 

může v každé skupině sedět pouze jeden zástupce za každý členský stát a ČR v této skupině 

už zástupce měla. M. Farník je rád, že SK RVŠ má vůbec poprvé možnost zapojit se do této 

skupiny, a doufá, že SK RVŠ bude moci zasahovat do dění v rámci boloňského procesu na 

evropské úrovni.  

 

Dotazník o doktorském studiu 

Předseda informoval, že byl zaslán dotazník o parametrech doktorského studia na 

jednotlivých fakultách VŠ v České republice. Dotazník byl zaslán na proděkany, kteří se 

starají o studenty doktorského studia. Zatím bylo vyplněno kolem 20 dotazníků, proto 
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požádal všechny zástupce, aby informovali na AS, či na kolegiích o tomto dotazníku a 

požádali o jeho vyplnění. Cílem je co největší návratnost, aby získaná data byly co 

nejreprezentativnější. 

 

To Do list 

M. Farník informoval o připravované schůzce, v rámci které by se mělo sejít předsednictvo 

SK RVŠ se zástupci MŠMT. Sdělil, že s ohledem na nové zasedání a předsednictvo SK RVŠ je 

potřeba navázat nové kontakty a doufá, že tato aktivita bude užitečná. 

 

Další záležitosti 

M. Farník informoval o zaslaném dopisu hejtmanům ohledně pracovní povinnosti studentů 

psychologie. Několik hejtmanů na něj reagovalo s tím, že jsou si vědomi tohoto problému 

a neplánují studenty psychologie v dohledné době aktivizovat, resp. vypsat jim pracovní 

povinnost. Dále informoval, že se v Užším předsednictvu SK RVŠ začalo diskutovat nad 

spoluprací s ISIC. Je to v začátcích, později podá bližší informace. Následně vyzval plénum k 

případným dotazům. 

 

G. Lamberti poděkoval za aktivitu, sdělil, že je rád, že má komora nový sekretariát a dotázal 

se, na základě čeho proběhlo výběrové řízení, jaká byla kritéria a kdo se ještě účastnil celého 

výběrového řízení. M. Farník informoval, že se v obou případech postupovalo stejně. 

Výběrové řízení se propagovalo na soc. sítích FB i Instagram – výběrové řízení tajemník a 

výběrové řízení PR manager – a také byly v obou případech zaslané informace o výběrovém 

řízení, včetně požadavků, na předsedy SK AS všech univerzit, na které měl kontakt (e-mail 

ohledně výběrového řízení na tajemníka byl zaslán 7.2.2021, e-mail ohledně výběrového 

řízení na PR managera byl zaslán 23.2.2021). V případě výběrového řízení na PR managera 

byla i praktická část, kde museli uchazeči vypracovat tiskovou zprávu na základě zaslaných 

podkladů – šlo o podklady, které obsahovaly připomínky KDS ke Strategickému záměru 

MŠMT 2021+. Po ukončení podávání přihlášek (v obou případech přišlo 9 přihlášek) bylo 

svoláno zasedání Předsednictva SK RVŠ, které o výběru jako kolektiv rozhodovalo. V rámci 

hlasování vybrali v prvním kole vždy 3 uchazeče, kteří postoupili do druhého kola a byli 

přizváni na osobní pohovor. Tento pohovor trval přibližně 15 minut, v průběhu kterých se 

ujasnili časové možnosti kandidáta, představa spolupráce, jeho cíle, motivace a jakým 

způsobem splňuje požadavky. Po ukončení těchto pohovorů proběhlo hlasování 

předsednictva. Na základě tohoto hlasování se vybral kandidát, který vyhrál. Výběr v obou 

případech proběhl hned po prvním hlasování. M. Farník závěrem doplnil, že obě výběrová 

řízení proběhla transparentním způsobem a SK RVŠ má novou tajemnici a novou PR 

managerku. 

 

T. Krajíček položil dotaz ohledně jednání se společností ISIC, jelikož již z několika stran slyšel, 

že se uvažuje o tom, že by byl ISIC v digitální podobě. Vznesl tedy dotaz, jestli má předseda 

https://www.facebook.com/skrvs/posts/5724638564228816
https://www.facebook.com/skrvs/posts/5801846256508046
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v této věci bližší informace. M. Farník informoval, že jsou jednání pouze na začátku, kdy se 

snaží zjistit, jak vlastně probíhala spolupráce v minulých stálých zasedáních, protože ještě 

donedávna bylo logo SK RVŠ na každém ISIC, což v současnosti už neplatí. Doplnil, že by rád 

zjistil, jestli existovalo nějaké memorandum o spolupráci, případně na základě čeho 

spolupráce probíhala. Poděkoval za dotaz a podnět, který bude určitě dál komunikovat. O 

vývoji situace bude plénum informovat. 

 

M. Farník podekoval všem za dotazy a požádal plénum o schválení usnesení.  

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

4. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník informoval, že se v rámci Předsednictva RVŠ diskutuje zejména návrat studentů 
do škol. Ve čtvrtek (15.4.2021) proběhne zasedání Předsednictva RVŠ, kde obdrží nejnovější 
informace k této problematice. Dále informoval, že se v rámci Předsednictva RVŠ připravuje 
Programové prohlášení a plánuje se schvalování rozpočtu RVŠ. Následně sdělil, že se na 
posledním zasedání schválilo usnesení ohledně funkčního období akademických senátů v 
souvislosti s nouzovým stavem. Předsednictvo RVŠ podpořilo stanovisko Fóra předsedů AS, 
které stanovilo konec funkčního období na 22.5.2021.  

M. Farník informoval o přípravě úpravy webu RVŠ. Jelikož i SK RVŠ bude vylepšovat své 
webové stránky, tak budou vzájemně komunikovat o struktuře, obsahu a funkcionalitách 
webu. RVŠ si bude financovat svoji webovou stránku, SK RVŠ jako samostatná část si bude 
financovat svůj web. Diskutuje se také rebranding RVŠ, potažmo SK RVŠ, je to v jednání. M. 
Farník bude informovat o vývoji. Závěrem informoval o usnesení Užšího předsednictva RVŠ 
ohledně mediálně komunikovaného odvolání ministra Plagy. M. Farník vyzval plénum k 
dotazům, dotazy nikdo nevznesl. 

 

5. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

KDS: M. Hanková informovala o zasedání KDS, kde byla hostem Agnieszka Żyra z polské 

národní reprezentace, která je současnou tajemnicí Eurodoc a která organizovala loňskou 

konferenci Eurodoc a AGM. Agniezska na zasedání odprezentovala Eurodoc. Cílem bylo 

zvýšení povědomí o Eurodoc také mezi novými členy. Dále zodpověděla dotazy, které na ni 

členové měli. Následně se řešila nominace R. Kahánkové, které byla delegovaná do skupiny 

BFUG, o které už M. Farník mluvil. Řešil se také dotazník ohledně zmapování situace 

doktorandů, který už M. Farník také zmínil. 

   

KVS: Š. Staněk informoval o zasedání KVS, na kterém se vytyčilo několik věcí, které bylo 

potřeba rozhodnout v rámci rozpočtu. Přišel podnět k řešení, který se týkal vybírání 
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nezákonných poplatků. V rámci tohoto podnětu, který přišel z UHK, proběhla domluva, že 

situace bude nejdřív řešena interně na fakultě, a poté by byl postup v řešení poskytnut i 

pro ostatní univerzity, které by řešily podobný problém. Probíhá aktivita ke studentskému 

hodnocení výuky, ke které bylo svoláno první jednání. Na tomto jednání se sepsaly dobré 

metody a tipy z různých škol. Š. Staněk požádal o zpětnou vazbu k tomuto dokumentu, 

jelikož by z něj chtěli vytvořit podpůrný dokument, který by pomohl studentům v AS na 

univerzitách při vyjednávání k této problematice. Vyzval členy pléna, aby v případě, že se 

chtějí do této aktivity i v jejím průběhu zapojit, ať se mu ozvou. Dále informoval, že má ve 

čtvrtek naplánované jednání s G. Lambertim a předsedou Unie pěveckých sborů, na kterém 

budou řešit konkrétnější podobu ceremoniálu v rámci CJO. Na základě toho, jak dopadne 

jednání, se domluví, jestli bude CJO v Rudolfinu, nebo se začne hledat alternativa, jako 

tomu bylo např. v roce 2019. V této souvislosti informoval o podnětu, který dostal od A. 

Kruljacové a M. Farníka, aby byl design sošky inovován a aby se na to podívali zástupci z 

panelu pro umělecké VŠ, jelikož mají bližší vztah k designu. Š. Stanek sdělil, že by byl rád, 

kdyby se zkusil vymyslet nový design, který by reprezentoval toto ocenění. Kdyby navíc 

tento design vzešel z komory, tedy od studentů pro studenty, bylo by to o lepší. 

 

PRASK ZZ: D. Hodulíková (v zastoupení D. Solaka) informovala, že v rámci PRASK ZZ 

proběhly konzultace k důležitým dokumentům ESU. Dále informovala, že R. Kahánková byla 

nominovaná do pracovní skupiny při BFUG, která již byla několikrát zmíněna. Následně 

informovala, že D. Solak měl telefonát s členem výkonného výboru ESU, jelikož chtějí v 

PRASK ZZ připravovat Board Meeting ESU.  Závěrem doplnila, že na stránkách ESU vyšel 

článek o SK RVŠ a že se v březnu uskutečnila akce Students’ Convention, také pod ESU. 

 

PRASK PR: M. Tesařová prezentovala PR strategii SK RVŠ, ve které se zaměřovala na 

následující body: 

• Sociální sítě (FB, IG, Twitter, LinkedIn) 

• Media plan 

• Web SK RVŠ 

Prezentaci včetně podrobných informací obdrží členové SK RVŠ mailem.  

 

G. Lamberti se dotázal na poptávku webu, jestli víme, které firmy budou realizovat úpravu 

webu. M. Tesařová sdělila, že nejsou předem vybrané žádné firmy, jelikož se ještě ani neví, 

jak bude vypadat finální zadávací dokumentace. Až pak bude možné hledat firmy, které 

budou splňovat kritéria zadávací dokumentace a budou tudíž potenciálně vhodné na 

spolupráci. Budou oslovené minimálně tři firmy a vybere se nejlevnější varianta, která bude 

zároveň splňovat všechny parametry uvedené v poptávce. Zajistíme tak, že bude vše 

provedeno s péčí řádného hospodáře a bude zachován princip 3E. M. Horváth oslovil 

plénum, aby v případě, že znají firmy, se kterými mají dobré zkušenosti ze svých 

https://www.esu-online.org/?news=sk-rvs-enters-new-mandate-with-new-leadership-and-priorities
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studentských nebo senátorských aktivit, předali kontakt. M. Tesařová doplnila, že osloví 

všechny firmy, které budou relevantní, jelikož není problém oslovit větší počet firem, aby 

byl alespoň lepší výběr.  

 

PRASK pro Expertní panely: M. Farník informoval, že Expertní panel pro umělecké VŠ se 

aktivně schází a v bodu „Různé“ mají podnět k diskusi. Dále informoval, že je v aktivnějším 

kontaktu s Panelem pro vzdělávání učitelů, kvůli jednání participativní skupiny, k již 

zmíněné reformě pregraduální přípravy učitelů, která má proběhnout následující den.   

 

LK: Předseda LK byl z jednání omluven.  

 

6. ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ A ROZPOČET 

Zpráva o hospodaření za rok 2020 

Předseda M. Farník informoval, že podklady byly 2 týdny předem zaslány spolu s 

pozvánkou. Ke Zprávě o hospodaření informoval, že je to tabulka, která pojednává o 

způsobu hospodaření v loňském roce. Sdělil, že celý rozpočet byl samozřejmě ovlivněn 

koronavirem, což neví, jestli mohlo být při tvorbě rozpočtu pro rok 2020 reflektováno. 

Následně okomentoval jednotlivé položky. Při bodu „Ostatní služby v hl. činnosti“ 

informoval, že je to takto v souhrnu docela nepřehledné, a proto se při tvorbě rozpočtu pro 

rok 2021 snažil o to, aby bylo jasně viditelné, co všechno je v této položce zahrnuto. Promítl, 

že se ušetřilo hodně peněz, které se převedly do dalšího roku a upřesnil, že jsou tam 

významné položky, které nebyly vyčerpány na tvorbu webu a na přípravu Eurodocu. Proto 

čerpání musí přijít v tomto roce, čímž současně upozornil, proč jsou některé položky v 

rozpočtu pro rok 2021 tak vysoké. Závěrem okomentoval souhrnnou tabulku. Následně 

vyzval k připomínkám a dotazům, jelikož v písemné formě žádné připomínky nepřišly. Dále 

doplnil, že je přítomen i bývalý předseda G. Lamberti, takže by případné dotazy mohl také 

zodpovědět. Dotazy nikdo nevznesl, předseda M. Farník tedy požádal plénum o schválení 

Zprávy o hospodaření SK RVŠ za rok 2020. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje Zprávu o hospodaření SK RVŠ za rok 2020. 

PRO: 24 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Rozpočet SK RVŠ na rok 2021 

M. Farník na úvod okomentoval souhrnnou tabulku ohledně příjmu SK RVŠ na rok 2021, 

převodu rezervy a uhrazení poplatku na provoz ARVŠ. Dále informoval, že je z tabulky 

patrné, že se letos plánuje utratit větší část, nicméně v těch položkách je docela velká 

rezerva, aby se to financováni někde nezadrhlo, čím poukázal na to, že se jedná o maximální 
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možné částky. Následně podrobně procházel každou část a položku, kterou do rozpočtu 

připravili předsedové komisí a pracovních skupin a Užší předsednictvo. 

Po představení proběhla diskuse, ve které padl od G. Lambertiho dotaz ke zvýšeným 

nákladům na PR a konferenci Eurodoc. M. Farník se nejdřív vyjádřil, že mu je líto, že dotaz 

nepřišel v průběhu 2 týdnů, kdy byl prostor na písemné dotazy a také zopakoval, že již 

zmínil, že náklady na Eurodoc měly být z části uhrazeny již v roce 2020, ale nic se neuhradilo. 

Stejná situace se týkala i webu SK RVŠ. K Eurodocu M. Hanková doplnila, že podrobný 

rozpočet předložila již loni. Ten samý rozpočet předložila také letos a je k dispozici na 

sdíleném disku SK RVŠ. V rámci diskuse k PR se několik zástupců vyjádřilo, že o SK RVŠ na 

univerzitách studenti vůbec neví a do propagace komory a nového webu je potřeba 

investovat peníze. M. Farník informoval o tom, že se jedná o jednorázovou záležitost, kdy 

se investují peníze na zlepšení věcí, ze kterých bude komora těžit do příštích let. Jsou tu 

také náklady na organizaci Ceny Jana Opletala, konventu a konferenci Eurodoc. Následně 

doplnil, že se jedná o nejtransparentnější rozpočet za několik posledních let a doufá, že 

takovéto transparentní rozpočty a včasné předkládání podkladů budou standardem i v 

dalších letech.  M. Horváth v rámci PR doplnil, že v PR skupině jsou velmi šikovní a aktivní 

členové, kteří současně i pracují v různých marketingových agenturách, že se jim daří se 

pravidelně scházet a přicházet s nápady na zlepšení. M. Farník poděkoval za jejich aktivitu 

zejména s ohledem, že skupina pro PR v posledních letech nebyla funkční. Závěrem 

poděkoval za proběhlou diskusi, kterou vnímal jako podnětnou, a požádal o schválení 

rozpočtu. 

 

Usnesení č. 5: SK RVŠ schvaluje Rozpočet na rok 2021. 

PRO: 21 PROTI: 1 ZDRŽEL SE: 2 

 

 

7. INFORMACE Z AKADEMICKÝCH OBCÍ 

AAVŠ: Pořád se řeší nostrifikační zkoušky, protože většina jejich studentů je ze zahraničí a 

AAVŠ s nimi nekomunikovala v dostatečném předstihu, takže musí tyto zkoušky řešit i 

studenti závěrečných ročníků. AAVŠ bude mít nového náhradníka delegáta. Zástupce v této 

souvislosti poděkoval za schválený rozpočet pro PR, protože o SK RVŠ se na jejich univerzitě 

moc neví a zájemcům museli na univerzitě vysvětlovat, co je SK RVŠ a RVŠ obecně. Věří, že 

díky lepšímu PR bude snazší hledat zástupce do dalších let. 

 

AMU: V současnosti se nejvíc řeší návrat do praktické výuky, jak budou probíhat hudební a 

divadelní představení, koncerty a další. Řeší, jak stihnout praktickou výuku do konce 

akademického roku tak, aby objem prací byl stejný jako za celý rok. Dále se řeší iniciativa 

ohledně javorů na Smetanově nábřeží v Praze, jelikož je to důležitá věc v rámci ekologické 
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agendy environmentálního panelu, který na AMU funguje velmi dobře. Proběhly volby do 

AS HAMU a budou probíhat volby do AS DAMU.  

 

AVU: Na AVU se řeší rozpočet, který zatím nebyl schválený, jelikož došlo k připomínkám od 

odborů AVU, zejména v rámci navýšení platů a mezd zohledňující inflaci. Připravuje se nový 

plán rozpočtu, který by se měl schvalovat na dalším zasedání AS. AVU je stále pro studenty 

zavřena a řeší se další možnosti. Řeší se, jestli se na univerzitu dostanou studenti posledních 

ročníků, jelikož tím univerzita dost trpí. V rámci této problematiky se řeší i prodlužování 

studia, které bylo doporučeno zejména studentům prvního a druhého ročníku a 

restaurátorům, kteří potřebují co nejvíce pracovat ve škole. Řešilo se již minule, že studenti 

AVU nemůžou prodloužit, protože dochází k poplatkové činnosti v rámci speciální legislativy 

AVU. Od MŠMT bylo AVU řečeno, že to nebude dotovat, takže aktuálně vedení AVU řeší, 

jak by bylo možné zmírnit poplatky pro studenty vnitřní normou.  

 

ČVUT: Na posledním zasedání AS ČVUT se řešily změny Volebních řádu FJFI a FBMI. Dále se 

schvalovaly změny Statutů a Jednacích řádů vědeckých rad několika fakult, a to především 

k implementaci použití distančních pracovních prvků. Koleje a menzy jsou pořád v 

omezeném režimu. Menza je otevřená jen jedna, v budově rektorátu, a slouží především 

pro zaměstnance. Studentům je v rámci kolejí umožněno technické odhlášení i v dubnu. 

Rekonstrukce Bubenečské koleje, kterou provázelo mnoho neúspěchů, konečně začala a 

očekává se, že v zimním semestru 2022 bude umožněno ubytování všem studentů. 

 

ČZU: Úvodem se představil nový zástupce delegáta, Radek Martiník. Na ČZU se řeší volby 

do univerzitního AS a do fakultních AS.  

 

JAMU: Na JAMU vydali Prohlášení Akademického senátu DF k situaci ohrožující stabilitu a 

smysluplné fungování České televize v duchu média veřejné služby. Aktivně se řeší, co bude 

s praktickou výukou všech ročníků. 

 

JČU: Na JČU schválili Strategický záměr JČU. Řeší rozpočet. Schvalovali několik volebních a 

jednacích řádů. Za SK AS JČU řešili problematiku přístupu do knihovny, kdy se jim povedlo 

rozšířit otevírací dobu. Tlačí na děkany ohledně možnosti realizovat SZZ v online formě.  

 

MENDELU: Řeší se návrat studentů. Řeší se rozpočet, debaty okolo rozpočtu jsou obsáhlé. 

Univerzita prochází hodnocením v rámci udělení institucionální akreditace, ke které již 

obdrželi první vyjádření. Z tohoto vyjádření plyne, že se univerzita musí více zaměřit na 

kvalitu garantů a obecně nastavení standardů pro vnitřní akreditační řízení. Pomalu se 

chystají na volbu rektora, která má být za půl roku. 

https://df.jamu.cz/prohlaseni-akademickeho-senatu-df-k-situaci-ohrozujici-stabilitu-a-smysluplne-fungovani-ceske-televize-v-duchu-media-verejne-sluzby/
https://df.jamu.cz/prohlaseni-akademickeho-senatu-df-k-situaci-ohrozujici-stabilitu-a-smysluplne-fungovani-ceske-televize-v-duchu-media-verejne-sluzby/
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MUNI: Masarykova univerzita se aktuálně připravuje na testování studentů na covid-19. V 

druhé polovině dubna se uskuteční online Veletrh státní správy a neziskových organizací 

MUNI JobNEST. 

 

OU: Schválili rozpočet. Zabývají se Strategickým záměrem OU. Před nějakou dobou pár 

zástupců iniciovalo, aby se pořizoval záznam z jednání AS, archivoval se a byl k dispozici pro 

veřejnost. Prošel kompromisní návrh, na základě kterého záznamy budou k dispozici pro 

akademickou obec AO.   

 

SLU: Byly vytvořeny nové studijní programy na Obchodně podnikatelské fakultě – Digitální 

business a Bankovnictví. Na Filozoficko-přírodovědecké fakultě proběhla konference na 

Ústavu bohemistiky a knihovnictví.  

 

ŠAVŠ: Z vedení vysoké školy zatím nemají informace, že by se studenti měli vrátit do školy. 

Prozatím to vypadá na obdobnou situaci jako poslední dva semestry, kdy samotní lektoři 

rozhodují, jestli budou zkoušky prezenčně nebo distančně. 

 

UHK: V průběhu dvou týdnů budou schvalovat rozpočet. Přiblížili se k tomu, aby měli 

elektronické volby, systém je vybraný a teď to stojí pouze na implementaci jejich 

požadavků. Předpokládají, že v červnu proběhnou doplňující volby elektronicky. SK AS se 

povedlo přesvědčit fakulty, že účast studentů v Radě studijních programů je něco, co by 

mělo být žádoucí, protože to přímo souvisí se studentským hodnocením výuky a zapojením 

studentů do tvorby studijních programů. Bude zavedeno zveřejňování slovních komentářů 

studentů, kteří tyto komentáře budou mít podepsané. Je příslib reakce ze strany lektorů.  

 

UJEP: Schválili metodiku v rámci přerozdělování financí mezi jednotlivé fakulty. 

 

UK: SK AS UK poslala otevřený dopis vládě ohledně toho, aby se nezapomínalo na studenty 

vysokých škol a univerzit, hlavně co se týče praktické a experimentální výuky. Z AS vzešla 

podpora online akcí pořádaných studentskými organizacemi na univerzitě – studenti 

mohou přijít s nápadem, jak zabavit studenty na online platformě a zažádat si o finanční 

podporu. Na lékařských fakultách se řeší problematika očkování, a to zejména z důvodu, že 

spousta studentů je téměř každý den v nemocnici, avšak ze zákona ani ze žádného nařízení 

na očkování nemají nárok. Dochází poté k situaci, že jsou v nemocnici, mají pozitivní kontakt 

a končí v karanténě. Připravují se na volbu rektora.  

 

UNOB: Proběhly doplňující volby do AS. Řeší se poslední termíny zkoušek za ZS, jelikož 

muselo být zkouškové z různých důvodů prodlouženo až do konce dubna.  
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UPCE: UPCE začala běhat – fakulty bojují proti sobě a již mají naběháno přes 4600 km. 

Minulý týden se volilo do Studentské rady UPCE nové vedení. 

 

UPOL: Zvolili nového rektora, nastupuje v květnu. Řeší udržitelnost, mají vybranou 

koordinátorku, která bude mít na zodpovědnost veškerá témata, která jsou spojená s 

udržitelností. AS UPOL bude řešit novou volbu předsednictva. Čeká je schvalování rozpočtu, 

ve kterém řeší metodiku přerozdělování financí. Na Filozofické fakultě připravují revizi 

Volebního řádu.  

 

VŠB-TUO: Po dobu nouzového stavu bylo kolejné pouze 20 % z celé částky, což s ukončením 

nouzového stavu již není možné. Studenti mají tedy možnost se odhlásit a odstěhovat. Řeší 

se volby rektora, které budou za 14 dní. Mají 2 kandidáty – současného rektora a zástupce 

z Fakulty strojní.  

 

VŠE: Bylo oznámeno, že výuka bude do konce semestru probíhat online. U zkouškového 

může být prezenční forma zkoušek. Byl schválen rozpočet. Na AS se hlasovalo o změně 

Volebního řádu, který umožňuje elektronické volby. To, jestli se volby uskuteční online 

nebo ne, je v gesci každé fakulty, z toho se 4 fakulty rozhodly, že budou volit online a 2 

prezenčně. 

 

VŠCHT: Řeší rozpočet. Diskutují nákup nové budovy, tento nákup AS schválil, ale Správní 

rada to stopla, takže teď řeší, co bude dál. Navrhli změnu Volebního řádu AS z hlediska 

náhradníků a procesu po volbách. Schválili nové projektové centrum, které se bude starat 

o chod projektů, které mají jako výzkumná univerzita. Za studenty hledají nějaké prostory 

pro spolky, což je docela komplikace s neschválenou budovou. Přemýšlejí nad cenou pro 

pedagogy, ale je to ještě v začátcích.  

 

VŠO: Mají zvolenou novou Studentskou radu, včetně funkcí uvnitř této rady. Předpokládají, 

že do SK RVŠ bude do dvou týdnů delegován zástupce delegáta. Ve Studentské radě změnili 

Organizační řád, Jednací řád a udělali rebranding. Volba probíhala elektronicky. Co se týče 

studia, tak kromě několika zkoušek praktického typu proběhnou všechny zkoušky online.  

 

VUT: Na VUT probíhá očkování pro zaměstnance. SK AS VUT aktualizovala Interní fond 

studentské podpory, což je fond, který již 7 let podporuje aktivní studenty, kteří vykonali 

něco ve prospěch studentů nebo akademické obce VUT. Akademická obec FA a FAVU a 

jejich spolky podpořily otevřený dopis primátorce Brna za zachování industriálního dědictví 

Brna – bývalou textilku Mosilana. Fakulta chemická si letos připomíná 110. výročí od 

zahájení výuky chemie na VUT. CEITEC VUT vyvíjí náplasti, které mohou hojit popáleniny 

bez jizev. Odborníci z FAST pomáhají optimalizovat efektivitu provozu budoucích 

očkovacích center v JMK. Koncem března proběhlo druhé kolo soutěže Cena podnikavosti 
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studenta VUT, kterého se zúčastnilo 17 projektů z celkem 42 přihlášených. Na základě 

doporučení hodnotící komise, složené ze zástupců VUT a JIC, rozhodl rektor VUT jako 

vyhlašovatel soutěže poslat do třetího kola této soutěže a finančně podpořit částkou 40 

tisíc korun 10 projektů. Finále soutěže proběhne na podzim. 

 

8. RŮZNÉ 

M. Farník informoval, že jakmile se uvolní opatření a bude možné být na jednom místě 

alespoň v 20-30 lidech, tak by byl rád, kdyby proběhlo výjezdní zasedání komory. Požádal 

plénum, aby se univerzity ozvaly v případě, že některá z nich bude chtít hostit toto výjezdní 

zasedání.  

 

Zástupkyně JAMU podala bližší informace ohledně prohlášení AS DF k situaci na ČT a 

poděkovala za podporu univerzitám, které již vyjádřily podporu a zeptala se, jestli by 

zástupci v SK RVŠ mohli požádat o podporu také na svých univerzitách. 

 

D. Hodulíková požádala komoru o usnesení k této problematice. Proběhla diskuse, ve které 

delegáti vyjádřili své postoje a názory. Dále také proběhla diskuse o aktuálních 

nominantech do Rady ČT, kteří byli nominováni vysokými školami. Na základě tohoto 

jednání požádal předseda o hlasování o usnesení. 

 

Usnesení č. 8: SK RVŠ vyjadřuje podporu Akademickému senátu Divadelní fakulty 

Janáčkovy akademie múzických umění, která vyslovuje své znepokojení nad sílícími 

snahami o oslabení nezávislosti a životaschopnosti veřejnoprávních médií, jež jsou 

nenahraditelnou součástí demokratické společnosti. Současně SK RVŠ apeluje na 

Poslaneckou sněmovnu Parlamentu České republiky, aby při výběru členů Rady České 

televize zohlednila schopnosti a kompetence jednotlivých kandidátů a zachovala tak 

nezávislost České televize. 

 

PRO: 21 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 

 

Předseda poděkoval všem za účast a ukončil schůzi. 

 

 

Zapsala:  Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


